
PROTOKÓŁ NR 13/07

z posiedzenia Komisji Budżetu, Planowania i Finansów,

które odbyło się 19 października 2007 roku

w Biurze Rady Miejskiej.

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 16:30. Uczestniczyli w nim:

Członkowie Komisji:

1. Genowefa Pohoska – Przewodnicząca,

2. Anna Klepacz,

3. Tadeusz Bierowski,

4. Piotr Tyrawa.

Nieobecny usprawiedliwiony: Kordian Kosowski. 

Zaproszone osoby:

5. Mieczysław Ławer – Skarbnik Miasta,

6. Krystyna Rogowska – Zastępca Skarbnika,

7. Tadeusz Cwynar – Przewodniczący Rady Miejskiej.

Porządek obrad:

1. Omówienie projektu uchwał w sprawach:

- określenia stawek podatku od nieruchomości i śr. transportowych,

- udzielania regionalnej pomocy inwestycyjnej w formie zwolnienia od podatku od nieruchomości,

- zmian w budżecie Miasta na rok 2007.

2. Omówienie wniosków w sprawie:

- umorzenia zaległości podatkowych Powiatowego Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Kowarach za rok 

2005, 2006 oraz dziewięć miesięcy roku 2007 w formie podatku od nieruchomości,

- udzielenia dotacji z budżetu Miasta Kowary Ochotniczej Straży Pożarnej w Kowarach na rok 2008,

- zwiększenie środków finansowych na funduszu osobowym płac dla nauczycieli do końca roku 2007 

w związku z potrzebą zwiększenia liczby przyjęć dzieci do przedszkola,

- wsparcia finansowego dla „Kowarskich Wrzosów” w kwocie 15 tysięcy złotych w roku 2008,

- naprawy nawierzchni dróg i chodników na osiedlu „Wichrowa Równia”

3. Sprawy różne.

 

Ad.  1 Przy  określaniu  rocznych  stawek  podatku  od  nieruchomości  uwzględniono  fakt,  iż  nie 

przekraczają one górnych stawek kwotowych określonych przez Ministra Finansów. Ponadto uwzględniono 

brak zmian wysokości stawek podatku od nieruchomości i śr. transportowych w roku 2006 na rok 2007, a 

także wzrost cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu roku 2007 w stosunku do I półrocza roku 

2006 o 2,2%. Wobec powyższego Komisja pozytywnie ocenia proponowany wzrost o 3% stawek podatku od 

nieruchomości  i  środków  transportowych  na  rok  2008.  Również  Komisja  pozytywnie  oceniła  wysokość 

proponowanych opłat od posiadania psów na rok 2008.
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Komisja  omawiając  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielania  regionalnej  pomocy  inwestycyjnej  w 

formie  zwolnienia  od  podatku  od  nieruchomości,  uznała,  że  jest  on  zgodny  z  Rozporządzeniem  Rady 

Ministrów z dnia 23 lipca 2007 r.  i  spełnia wszystkie warunki tegoż rozporządzenia. Komisja pozytywnie 

ocenia  projekt  uchwały,  gdyż  uznała,  że  jest  on  jednym  z  elementów  programu  pomocowego  dla 

przedsiębiorców inwestujących na terenie naszego Miasta.

Zmiany w budżecie Miasta na rok 2007 omówił Pan Skarbnik M. Ławer, który uzasadnił zwiększenie 

budżetu o kwotę 162,631 zł oraz zmiany po stronie wydatków w tej samej wysokości. Pan Skarbnik zaznaczył, 

że po stronie wydatków uwzględnione zostało pismo Pani Dyr.  PP 1  w Kowarach w sprawie zwiększenia 

środków finansowych w związku z uruchomieniem dodatkowego oddziału dzieci w okresie od września do 

grudnia 2007 r. Zmiany budżetu zostały zaopiniowane pozytywnie.

Ad. 2 Analizując wniosek Powiatowego Centrum Zdrowia S-ka z o.o. w Kowarach w sprawie pomocy 

w formie umorzenia podatku od nieruchomości za rok 05, 06 oraz 9 m-cy r. 07 Komisja rozumie trudną 

sytuację S-ki, ale podjęcie decyzji w tejże sprawie należy do kompetencji P. Burmistrza.

– wniosek Ochotniczej Straży Pożarnej w Kowarach o udzielenie dotacji z budżetu Miasta na rok 2008 

zwiększonej z kwoty 919,17 zł na kwotę 94674,51 zł, tj. o 2,3% Komisja opiniuje pozytywnie głównie ze 

względu na wzrost kosztów utrzymania gotowości bojowej Straży Pożarnej.

– Komisja rozpatrzyła także wniosek Zespołu Ludowego „Kowarskie Wrzosy” o wsparcie finansowe w r. 

2008 w kwocie 15.000 zł. Biorąc pod uwagę zaangażowanie członków Zespołu w jego rozwój, osiągnięcia 

w zakresie promocji Kowar, Komisja uważa, że w przyszłorocznym budżecie, przy współpracy z MOK 

należy na potrzeby Zespołu przeznaczyć 10.000 zł.

– Komisja w odniesieniu do pisma Sp-ni Mieszkaniowej „Pod Śnieżką” w sprawie naprawy nawierzchni 

dróg, chodników oraz budowy parkingów na osiedlu „Wichrowa Równia”, uznaje, że potrzeby te należy 

potraktować jako wniosek do budżetu na rok 2008. 

  Ad. 3 Sprawy różne

1. Głos zabrał Piotr Tyrawa, który przypomniał o złożonym wcześniej wniosku w sprawie parkingów na ul. 

Topolowej.  W odpowiedzi  Pan Skarbnik  stwierdził,  że  do  tej  sprawy należy  wrócić  gdy  będą ujmowane 

zadania inwestycyjne na rok 2008.

2.  G.  Pohoska  zapytała  Pana  Skarbnika,  czy  podjęta  została  decyzja  odnośnie  wykorzystania  251  tys.  zł 

uzyskanych z umorzenia ostatniej raty kredytowej z Narodowego Funduszu. Uzyskana odpowiedź wskazuje, 

że nie podjęto w tej sprawie wiążącej decyzji, nie został też do tej pory wystosowany wniosek do Narodowego 

Funduszu (brak realizacji wniosku Komisji Budżetowej z dnia 24.07.07 r. ze strony WIM-u i P. Burmistrza). 

Dalej G. Pohoska nadmieniła, że w dniu 1.10.07 r. odbyło się spotkanie Przewodniczących Komisji z udziałem 

P. Burmistrza i P. Skarbnika. Celem tego spotkania było omówienie stopnia realizacji podjętych wniosków na 

posiedzeniach poszczególnych Komisji w roku 2007 pod kątem wykonania budżetu w I półroczu tego roku 

oraz prognozy dochodów i wydatków w II półroczu 07 r. Także celem tego spotkania było składanie wniosków 

do projektu budżetu na rok 2008, w tym tych niezrealizowanych w roku 2007.

Na tym  posiedzenie zakończono.
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Wnioski:

Ad.  1  1. Komisja  wyraża  opinię,  że  wzrost  stawek  podatku  od  nieruchomości  i  środków 

transportowych jest konieczny ze względu na potrzebę równoważenia budżetu Miasta na rok 2008.

Ad. 3 1. Konieczne jest zrealizowanie poszerzonego posiedzenia Komisji Budżetowej (Pan Burmistrz, 

Pan  Skarbnik,  Przewodniczący  Komisji,  chętni  Radni)  w  celu  analizy  budżetu  w  II  półroczu  07  r.,  a 

szczególnie zaawansowania wykonania wyznaczonych zadań inwestycyjnych.

Posiedzenie komisji  zakończono o godzinie 19:30.

Protokolant:                                                                                                          Przewodnicząca Komisji 

G. Pohoska                                                                                                     Budżetu, Planowania i Finansów
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